
Møte i fylkesbiblioteksjefskollegiet 

 
Tidspunkt: tirsdag 11. juni 2024, klokka 12 – 14   
Sted: Teams   
Til stede: Hildegunn Hestnes (Trøndelag), Heidi Hovemoen (Akershus, Buskerud og Østfold), Tone Nyseter (Innlandet), Sunniva Knutsen (Finnmark), Mona Iren 

Auganæs (Møre og Romsdal), Nina Stenbro (Agder), Anita Munch Kulset (Nordland), Britt Ellingsdalen (Rogaland), Elin Golten (Vestland), Mari Camilla 

Honningdal (Telemark), Anita Hvarnes Evensen for Silje Eggum (Vestfold) 

Hilde Ljødal, NB, med under pkt 1. 

Forfall: Mona Magnussen, Troms,  Silje Eggum, Vestfold, Merete Lie, Olso. 

 

Referent: Hildegunn Hestnes (Trøndelag) 

 

 Sak Kommentar Innmeldt av  Oppfølging / referat 
 

1 12.00-12.30  AU Leselyststrategien Sammen om lesing  
Vi inviterer Nasjonalbiblioteket v. Svein Arne Tinnesand inn i møtet og drøfter hvordan vi 
kan jobbe sammen. 
---- 
NB / Svein Arne: Ønsker innspill i dette møtet, ang. hvordan strategien skal realiseres.  
Mange innspill dreide seg om skolebibliotek, og Kunnskapsdept. har agert etter disse: Ny 
forskrift til skolebibl. er kommet, økt tilskudd til skolebibl., dept. skal styrke Kulturrådets 
tilbud / tilskudd til skoler, søkbare midler til skolebibl. (tildeling forutsetter at kommunen 
har en PLAN for skolebibl.  
NB skal ta seg av den andre delen av strat. – styrka innsats for de minste. Det brukes per nå 
ca 10 mill på bhg og satsninger mot foreldre i bhg etc, under Nasjonal bibliotekstrategi. 
NB har 5 mill nå til satsing i bhg. Midler til aktiv formidling må styres mer mot dette feltet / 
aldersgruppa.  I løpet av perioden for leselyststrategien må vi greie å etablere tilbud til alle 



barn i førskolealder – gi barn tilgang til bøker der de er. Øvrig mål: At foreldre leser mer for 
barna. Hvordan gjøre dette? 
Fra kollegiet: FiF-prosjekt; satsning er i gang for gruppa. Ønske om noe praktisk og enkelt. 
Alle kommuner kan ikke søke midler selv, knytte kontakter med bhg., hvordan sette dette i 
system uten at det blir for komplisert for mange? Hvis for komplisert, noen vil søke / andre 
ikke; økte forskjeller. Sammen om lesekultur – konferansen viktig.  Spm, fra Svein A.: Bør NB 
legge inn penger til bøker i utlysningen? 
Spm til SAT ang. hvordan jobbe med skolebibliotek: Svar fra SAT: NB har jobba for å få 
mindre ansvar for skolebibl.; de har ikke midler til dette, tar derfor heller ikke lengre  ansvar 
for statistikken for skolebibl.  Kunnskapsdept. har ansvar for skolebibl., Kulturdept for midler 
fra Kulturrådet. NB sin satsning mot de yngste barna er knytta an til folkebibliotekene. 
Kunnskapsdept. skal etablere satsningen Tid for lesning, for det er de som har ansvar for 
opplæring i lesning, også i bhg. 
Ca 15 mill årlig ligger i Nb sin satsning for de minste. 
 
https://bibliotekutvikling.no/kompetansebank/courses/leselyst_med_dei_minste/ 
 
Boklek, i Innlandet. Rogaland starter opp dette nå. Bok til alle skolestartere, pluss formidling 
til de. Noe vi kan gjøre nasjonalt? Rimeligere innkjøp av bøker jo flere som er med. Enkelt, 
folkebibl. blir med, fylkene koordinerer.  
 
Tøyveskebibl. – også enkelt å gjennomføre. 
Viktig å se på overgangene ml barnehager og skoler. Mange kommuner beror seg på 
folkebibl. ang. sine skolebibl. 
Innspill til NB: Satsning på materiale, ikke arbeidsressurs denne gang. 
 
Videre dialog i kollegiet viktig med utg.pkt i dette: Leselyststrategien: viktig slik eg ser det å 
bygge strukturar som bidrar til ei langsiktig utvikling av leselyst - og at midlane hovudsakleg 
blir brukt til det.  Skolebibliotekene, og mangelen på midler der – fører til utarming av 
folkebibliotekene. Å dele ut bøker – veldig positivt, handler om fellesskap etc. Samtidig – vi 
trenger gode strukturer for utvikling av skolebibliotekene. 
 

https://bibliotekutvikling.no/kompetansebank/courses/leselyst_med_dei_minste/


Samhandle med statsforvalter viktig. Det har aldri vært så stort fokus på barns manglende 
leseferdigheter som nå. 
Se Norsk kulturindeks, om bruk av kulturkroner: Norsk kulturindeks 
Den svakeste utviklingen finner vi innen bibliotek (1 %) og kulturskole (5 %), altså de to 

sektorene som er hjemlet i lov (opplæringsloven og folkebibliotekloven). Dette er et paradoks 

som vi diskuterer nærmere i en nylig publisert artikkel: idunn.no/doi/10.18261/nkt.27.1.9 
 

2 12.30-12.45  AU Nytt fra fylkesdirektørkollegiet v. Heidi-Iren Wedlog Olsen 

Måtte i fylkesting, så hun sender oss en presentasjon. Ønsker et møte med AU for å 

behandle kollegiet sitt mandat. Direktørene kan behandle det innen ca 10 dager. 

 

3 12.45-12.55  Elin Bibliotek24 

Fylkesdirektørkollegiet - Likelydende saksfremlegg i alle fylkeskommuner. 

 

Trygve Kikut: Bib 24 presentert i digitaliseringsutvalg, skal nå videre til KS – vurdering av 

hvordan Bib 24 kan finansieres. Trygve har laget dette forslaget til likelydende vedtak i 

fylkeskommunene: 

Vedtak om Strategisk Samarbeid med Bibliotek24 

Fylkeskommunen vedtar å kjøpe driftstjenester fra Bibliotek24, gjennom KS Digitale 

Fellestjenster AS, for å sikre at folkebibliotekene og offentlige videregående 

skolebibliotek opererer under nasjonale og enhetlige vilkår. Som et 

leverandøruavhengig kompetansesenter, vil Bibliotek24 forhandle frem avtaler som 

ikke bare sørger for tilgang til viktige ressurser, men også fremmer sosial utjevning 

ved å tilby tjenester på like vilkår over hele landet. Dette vedtaket bidrar til å 

realisere en nasjonal infrastruktur som imøtekommer behovet for kvalitet og likeverd 

i tjenestetilbudet over hele fylket.----------- 

 Trygve: Vi løfter dette så høyt i eget fylke som vi ønsker. Viktig at dette kommer opp seinest 

i FT i okt. i alle fylkene.  

Dette er det og informert om i KS.  

https://kulturindeks.no/artikkel/okonomi?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR3bb5bXC_ok82BI95TkuhhBFYg5vjgItAmv6KP5F3eJE9nWOI-JTfksSs8_aem_AY0la5jiuB5tBRgh2KUKjNIsmwlswC93b4LX6bCw4fTnNaJcaNNJlg3eHTKCCwFdkR5tRpxDD2Vsd7C5sXLs-mwQ
https://www.idunn.no/doi/10.18261/nkt.27.1.9


Dersom noen fylker sier nei til å vedta dette, vil det føre til økt påslag til de kommunene som 

da likevel ønsker å kjøpe. Fylkene som ikke er med vil miste muligheten for å påvirke videre 

utvikling. 

Trygve skal presentere dette for fylkeskulturdirektørene 21. juni, han sender oss utkast i 

forkant, kommer sannsynligvis til fyb.sjefene 19. juni.  Prismodellen er den samme som før, 

men modellen skal diskuteres i KS.   

 12.55-13.05 Pause   

4 13.05-13.15  Hildegunn Fylkesbibliotektreff 2025, når og hvor 
AU foreslår Kristiansand 7.-8. mai 2025 
 
Støtte til forslaget.  
 

5 13.15-13.20  AU Strategi for å styrke motstandskraften mot desinformasjon v. Britt 
 
Britt har sendt utkast. Vi kan legge inn kommentarer / innspill.  
 

6 13.20-13.30  AU FiF – Status v. Kristin Storvig.  

Presentasjon. 20240611 Orientering FiF-styringsgruppa.pptx 
Styrer mot avslutning med økonomisk balanse ved årsavslutning. Koordinatorene anbefaler 

veien videre innen hvert område innen 1. sept. Rapportskriving ferdig ca mars 25. Fylkesvise 

krav om FIF-midler, frist 1.nov. Mail kommer fra Kristin til oss alle. Rapportering per fylke 

ang. egeninnsats innen 1. feb.  

FIF vil legge aktiviteten opp mot satsningene i leselyststrategien. 

Enkel å rapportere på: X antall som har deltatt, xa antall som har lært, x antall 

formidlingsarr. etc. Vanskelig å evaluere om formidlingskompetansen er styrka. Er 

tryggheten på å formidle styrka f.eks. Spørreundersøkelse på nytt. 

En del aktiviteter står igjen i dette siste året, se presentasjon.  

Tilbakemld fra flere fylker: Konferansen Sammen om lesekultur har fungert veldig godt, vi 

må prøve å sikre den videre. Generelt: veldig mye godt arbeid gjort i FIF.   

 

7 13.30-13.35  AU KI – kildebevissthet og kritisk mediebruk for bibliotekansatte v. Britt 

https://rfka.sharepoint.com/:p:/r/sites/RFK-FylkesbiblioteksjefenesarbeidsutvalgAU/Delte%20dokumenter/Formidlingskompetanse%20i%20folkebibliotek/Styringsgruppa/Innkallinger%20og%20referat/Styringsgruppem%C3%B8te%2013%20-%2011.%20juni%202024/20240611%20Orientering%20FiF-styringsgruppa.pptx?d=w695f45376a454a19adff3906388b4980&csf=1&web=1&e=BgR5Ra


Lansering av 1. modul i des. eller i jan. Kurset består av 5 moduler, lanseres en modul per 
måned ca. Fylkesbibl. må informere egne bibliotek – materiell til dette kommer. 6 fylker er 
med i prosjektet, men kursene skal ut til alle landets bibliotek, også de som ikke er i 
prosjektet. Kompetansepakke til innbyggerne skal og utarbeides. 
 

8 13.35-13.45   
Mona Iren 

Biblioteksjefmøta: eit potensiale for samarbeid?  

 

Vi har alle årlege biblioteksjefmøter i eige fylke. Er dette noko vi kan tenke nytt rundt og 

samarbeide om? Kan det tenkast at vi ville spart ressursar og heva kvaliteten om vi fekk sett 

saman grupper på tvers av fylkene?  

Kanskje det er eit behov for samarbeid hos nokre, ikkje alle? Sak utsettes 

 

 

 13.45-13.55  Anita Prinsipper for fordeling av kostnader i felles tiltak/prosjekt v Anita. 

Vi har hatt mange felles prosjekter / tiltak, flere kan det bli. Det er mange ulike måter å 

fordele kostnader på, men dette handler og om tidsbruk i prosjektene. Anita ønsker at vi 

snakker mer om dette. Løfte dette til direktørene våre etter hvert – antar de møter lignende 

problemstillinger. Vi snakker om dett i neste fysiske kollegiemøte, i okt., før vi evt tar det til 

direktørene. 

 

9 13.55-14.00 
Oppsummering og 
eventuelt 

 AU Til info 
Formidling av forskningsbasert kunnskap - status v. Linn Kristine Kristensen og Roy Martin 
Kristiansen fra OsloMET 
Det kommer en skriftlig statusrapport for prosjektet som vil gå ut til alle kontaktpersoner i 
fylkene og fylkesbiblioteksjefkollegiet i løpet av juni. 
 
Statistikk for bibliotekene i vgs. Kan vi få til en felles løsning for rapportering for fylker om 

ønsker/vedtar dette selv? / Hildegunn. Utsettes til neste møte. Gruppa for vgs skal arbeide 

med dette, Nina gir de beskjed om å sende t innspill til over sommeren. 

Tøyveskebibliotek – Anita:  



 

 


